
شهروند| سخنگوی دســتگاه قضائی دیروز به 
مناسبت روز دانشجو مهمان دانشجویان دانشگاه 
شریف بود و در پاســخ به اینکه چرا دادگاه علنی 
برای محصوریــن برگزار نمی شــود و چرا رئیس 
دولت اصلاحات ممنوع التصویر و ممنوع الورود به 
برنامه و جلسات است؟ گفت: این موضوع ها مصوبه 
شورای امنیت ملی است. شورای عالی امنیت ملی 
دو نــوع مصوبه دارد و اینها را قبــلا توضیح دادم. 
یک مصوبه مربوط به خود شوراست و یک مصوبه 
هم دارد که کمیســیونی با نفرات مشخص معین 
می شــود و مصادیق این کمیســیون را مشخص 
می کنند. مثل همین اقدامی که اخیرا دبیرخانه 
شــورای عالی امنیت ملی علیه کیهان شــکایت 
کرد، بنابراین درباره اصل حصر خود شورا تصمیم 
گرفته و فروعاتش به آن کمیسیون وابستگی دارد 

و درباره آن آقا نیز همین طور است.
معاون اول قــوه قضائیه در پاســخ بــه اینکه  
رئیس جمهوری سابق ادعاهایی مطرح کرد که در 
پاسخ به او از واژه دروغگو استفاده کردید، چرا قوه 
قضائیه مصادیق تشــویش اذهان عمومی و اقدام 
علیه امنیت ملی را تبییــن نمی کند؟ گفت: من 
گفتم در صحبتی که ایشــان در ۳۸ دقیقه کرده، 
تعداد کثیری دروغ اســت و در یک صفحه بیش 
از ۱۰ دروغ مطرح شده اســت. من نگفتم ایشان 
لات اســت. من حرف های خودم را بــه یاد دارم. 
وقتی ســئوالی را کردند، گفتم ایــن مطالب این 
روزها مرا به یاد داســتان آن لات انداخته اســت. 
شــما می گویید که این حرف من منتســب به 
احمدی نژاد می شــود. خیلی خب قبول می کنم. 
وقتی احمدی نژاد می آید نسبت هایی را به دیگری 
می دهد، چطور نســبت به حــرف او هیچ حرفی 
ندارید؟ چطور نســبت به او که اتهامات فراوان به 
مجلس، مجمع تشخیص و قوه قضائیه و افراد در 

قوه قضائیه می دهد، حرف نمی زنید.
سخنگوی قوه قضائیه درباره مصادیق اقدام علیه 
امنیت ملی اظهار کرد: در قانون عناوین مجرمانه 
مشخص شــده و خیلی از مسایل هم تعریف شده 
است. مثلا در یک زمانی فساد اقتصادی را داشتیم 
و در هیچ جای قانون فساد اقتصادی توضیح داده 
نشده بود و مصادیق آن رشوه، اعمال نفوذ و تصرف 
غیرمجاز در اموال عمومی است. درباره اقدام علیه 
امنیت ملی نیز برخی مصادیق ذکر شــده است. 
اگر کســی علیه جمعی قمه بکشد، خلاف امنیت 
است. اگر کسی سلاح بکشد و اخافه داشته باشد، 
محاربه اســت. در مورد اخلال در نظام اقتصادی 
کشــور، گاهی اوقات مصادیق مشــخص است و 
برخی مشخص نیست که به بانک مرکزی یا وزارت 

اقتصاد و دارایی مراجعه می شود.
الان دادگاه علنی داریم ولی اجازه انتشار 

نداریم
اژه ای با اشاره به انتقاد برخی دانشجویان مبنی 
بر عدم شفافیت و عدم پخش علنی دادگاه ها،تاکید 
کرد: از  طرفداران سرسخت دادگاه علنی و پخش 
آن هســتم اما  قانون جلوی ما را گرفت و گفت تا 
حکم قطعی نشــده حق انتشــار آن را ندارید. ما 

کمک کنیم که این قضیه به شکل سابق برگردد، 
یعنی بــه غیر از موارد خاص مثــل خلاف امنیت 
ملی، قانون به مــا اجازه پخش علنی را بدهد. الان 

دادگاه علنی داریم ولی اجازه انتشار نداریم.
وی ادامه داد: قانون جرایم سیاسی، اوایل تیر ماه 
سال ٩٥ لازم الاجرا شد. نگاه کنید چه اختیاراتی 
را به دادگاه داده است. ماده ٥ این قانون تشخیص 
جرم سیاسی را به  تشــخیص دادگاه منوط کرده 
است. محســنی اژه ای با بیان اینکه  اطلاع رسانی 
قوه قضائیه ضعیف اســت،اظهار داشت:اگر کسی 
آمد در رابطه با افشای فساد، حرفی زد و طرفی که 
ذینفع بود شکایت کرد و شاکی شد؛ می شود گفت 
تو حق نداری شــکایت کنی؟ بنابراین اگر کسی 
شــکایت کرد، باید به شکایتش توجه کرد. بعضی 
از آقایانی که اسم بردید، هیچ کدام به خاطر اینکه 

انتقاد کردند تحت تعقیب قرار نگرفتند.
اطلاع رسانی قوه قضائیه ضعیف است

سخنگوی قوه قضائیه افزود: ما هیچ فردی را به 
عنوان اینکه اهل رسانه هست تعقیب نمی کنیم.

اژه ای گفت:کســی آمده  گفته که ٥۰ میلیون 
می دهم، فقط یک سوال در همین نشست هایی 
که به تعبیر کسی بی خاصیت است بپرسید. اگر 
ثابت شــد که صاحب این رسانه، شانتاژ می کند و 
می گوید اگر ٢ میلیارد ندید، من علیه شــما خبر 

می زنم. این بی عدالتی است؟
وی افزود: فردی گفت که شــما بین مفسدین 
و افراد تبعیض قائل می شــوید. مــن قبول دارم 
که اطلاع رســانی قوه قضائیه ضعیف اســت. ما 
نتوانســتیم به درستی اطلاع رســانی کنیم، اما 
همین مقداری که شــد، مــن بارها گفتــم ما با 
کسانی که روبه رو می شــویم دو دسته هستند.
یک دسته پیچیده هســتند و بلد هستند که اگر 
جرم کردند و دستگیر شدند، زود افشا نشود. مثلا 
یک کلاهبردار دستگیر می شود افشا می شود ولی 
کس دیگری پیچیده عمل می کند و دیر مشخص 

می شود.
سخنگوی قوه قضائیه با بیان اینکه گاهی اوقات 

شــایعاتی که در جامعه مطرح می شــود قطعا به 
ضرر فرد است، اظهار داشــت: اگر لااقل جزئی از 
مسأله گفته شود، بعضی شایعات را دفع می کند.
همه چیز را جرم انگاری نکنیم و در مورد سازمان 
زندان ها، در تلاشیم تا جایی که ممکن است  افراد 
را به زندان نبریم. اما مواردی هم پیدا می شود که 

راهی جز بردن به زندان نیست.
وی تاکید کرد : مــا نمی خواهیم یــک نفر به 
اشتباه یک روز زندان و یک فرد یک ساعت اضافه 

بر چیزی که لازم است در زندان بماند.
اژه ای بــا اشــاره بــه بحــث موسســه مالی  
کاســپین،گفت: چرا در مورد کاسپین می گویید 
من هیــچ کار نکــردم. چرا همه چیــز را متوجه 
قوه قضائیه می کنید. در مــورد تعاونی اعتبار که 
می گویید؛ من بارها گفته ام کــه آمده اند بیش از 

هزار تعاونی اعتبار مجوز داده اند.
وی تاکید کرد: این موسسات حق نداشتند هیچ 
گونه ســپرده از مردم بگیرند اما مشکلاتی برای 
مردم و دستگاه ها به وجود آوردند و همه تلاش من 
نوعی این بوده که با کمک دولت و همه دستگاه ها 
حق مردم را تــا آنجا  کــه مقدور اســت به آنها  
پرداخت شود. موسسه مالی ثامن الحجج نزدیک 
به ۱۳ میلیارد تومان از مردم اعتبار گرفته اســت. 
چرا شما می گویید که ما به تحصن ها اعتنا نکردیم 
و کاری نکردیــم؟ تا پایان آبان ماه ســال جاری، 
۱۱ میلیــون و ۷۰۰ و خرده ای چک برگشــتی 
داشتیم، آیا این تقصیر قوه قضائیه است؟ در مورد 
شرکت های تعاونی و اعتباری، حنجره خودم را در 
جلسات مختلف دولت و مجلس پاره کردم. آمدند 
بیش از هزار تعاونی اعتباری را مجوز دادند و هیچ 

نظارتی نکردند.
محســنی اژه ای  اظهار داشت: اکنون حدود ٩٩ 
درصد از ســپرده گذاران موسســات مالی تعیین 
تکلیف شــدند. قوه قضائیه تمام تــلاش خود را 
کرده که با کمک دســتگاه های مختلف اموال را 

شناسایی و توقیف کند.
سخنگوی قوه قضائیه درباره علت زندانی بودن 

حمید بقایی اظهار داشــت: مــن از بیان جزئیات 
معذورم، مسائل ایشان مالی است، دادگاه تشکیل 
شده و احتمالا در شرف صدور حکم است. تا زمانی 
که قطعی نشــود از نظر قانونــی از بیان جزئیات 

پرونده معذورم.
پرونده برادر رئیس جمهوری ربطی به احضار 

بقایی ندارد
محسنی اژه ای با اشاره به پرونده حسین فریدون 
برادر رئیس جمهــوری نیز گفت: پرونــده برادر 
رئیس جمهوریی هیچ ارتباطی بــا احضار بقایی 
ندارد، هیچ ارتباطی بین این دو موضوع نیســت. 
وقتی برادر رئیس جمهوری احضار می شــود که 
از مدت ها قبل پرونده تشــکیل شده بود. در مورد 
برادر رئیس جمهوری از مدت ها قبل بررســی ها 
شروع شــده بود، او احضار و تفهیم اتهام می شود. 
ایــن دو ارتباطی با هم نــدارد. اگر قــوه قضائیه 
بخواهد ملاحظه داشته باشد از اعمال حق محروم 

می شود.
وی در پاسخ به سئوالی پیرامون ادعایی که علیه 
دختر رئیس قوه قضائیه مطرح شد،گفت: اگر این 
دروغ را به شما نســبت دادند شما چه می کنید؟ 
این مســاله صد در صد دروغ است، ایشان با هیچ 
ســرویس جاسوســی ارتباط نداشــته، هیج جا 
بازداشت نبوده است. ایشان به دنبال کار و درسش 
است، به غیر از زیارت به خارج از کشور نرفته است 
و مطلقا با سرویسی ارتباط نداشته و  آن کسانی که 
این حرف ها را در مــی آورند چه هدفی دارند؟ آن 
که این حرف را منتشــر می کند آیا دلیل دارد؟ به 
صرف شایعه حجتی وجود دارد؟ هیچ حجتی در 

این باره وجود ندارد.
معــاون اول قوه قضائیه در مورد پرونده ســتار 
بهشــتی نیز بیان کرد: فردی کــه در این زمینه 
تخلف کرده بود محاکمه شد. مگر پیگیری نشد؟ 
مگر بارها اطلاع رسانی نشد؟ در جریان کهریزک 
مباشرین در این قضیه حتی محکوم به قصاص هم 
شدند. محســنی اژه ای افزود: مرتضوی در پرونده 
کهریزک به ٥ سال حبس محکوم شد که دادگاه 
تجدیدنظر به دلیل اظهار ندامت وی، حکم را به دو 

سال حبس تقلیل داد.
 اگر بقایی رضایت دهد

دستخط او را منتشر می کنیم
اژه ای درباره دستخط بقایی در خصوص راحت 
بودن در ســلول انفــرادی بیان کــرد: اگر بقایی 
رضایت دهد می توان دســتخط وی را منتشــر 
کرد. این قول را می دهم که بــه قاضی بگویم که 
آقای بقایی اگر واقعا اعلام کرده این دســت خط 
منتشر شــود، منتشــر کنید. وی درباره حکمت 
صبر و ســکوت قــوه قضائیه در برابــر رفتارهای 
احمدی نژاد و بقایی گفت: اگر حکمت را بگوییم 
که حکمت نیســت. ان شــاء الله در زمان خودش 
مشخص می شود. ســخنگوی قوه قضائیه  درباره 
عدم محاکمه علنی بقایی و احمــدی نژاد گفت: 
تشــخیص علنی بودن با دادگاه است نه به عهده 
من و نه به عهده دیگــری؛ البته آقای احمدی نژاد 

هنوز محاکمه نشده است. 

محسنی اژه  ای در جمع دانشجویان دانشگاه شریف:میز خبر

جهانگیری خبر داد: دادگاه علنی داریم، اجازه انتشار نداریم

 اتخاذ تصمیمات جدی تر به منظور
از بین بردن کانون ریزگردها

مهر| معاون رئیس جمهوری گفت: بررسی های 
لازم به منظــور اتخاذ تصمیمات جدی تــر برای از 
بین بردن کانــون ریزگردها در خوزســتان انجام 
می شود. اســحاق جهانگیری ظهر دیروز در ابتدای 
ورود به فرودگاه آبــادان در جمع خبرنگاران گفت: 
خوزستان استان بسیار مهمی برای دولت محسوب 
می شود به همین دلیل باید همه مسئولان برای این 
استان با تمام توانشان کار کنند. وی افزود: بناست تا 
در این سفر از کانون ریزگردها در خوزستان به طور 
ویژه بازدید انجام شود تا بتوانیم در جهت کاهش این 
مشکل تصمیمات جدی تری را اتخاذ کنیم. اسحاق 
جهانگیری در این ســفر دو روزه علاوه بر بازدید از 
کانون ریزگردها و احیای اراضی ٥٥۰ هزار هکتاری 
در اســتان،  در مراســم افتتاح کارخانه های فولاد 

شادگان و فولاد کاوه اروند شرکت می کند.

رئیس قوه قضائیه: 

اجرای حکم با دستگاه قضائی است و 
نمی توان آن را به نهاد دیگری سپرد

میزان| آیت الله آملی لاریجانی در جلسه مسئولان 
عالی قضائی، اقدام رئیس جمهــوری آمریکا در به 
رسمیت شــناختن قدس شریف به عنوان پایتخت 
رژیم صهیونیستی را اقدامی نابخردانه توصیف کرد و 
گفت: این کار به جای آن که کاشف از اقتدار و قدرت 
آمریکا و رژیم صهیونیستی باشد، نشان می دهد که 
آنها برای پوشاندن ضعف ها و شکست های خود در 
منطقه دست به هر کاری می زنند. رئیس قوه قضائیه 
همچنین افزود: یکی از نکات مهم درباره ســازمان 
زندان ها و ارتباطش با دستگاه قضائی این است که 
زندان ها مسئولیت اجرای حکم را دارند. اجرای حکم 
قضائی باید توسط قاضی صورت گیرد و نمی توان آن 
را به نهاد یا شخص دیگری سپرد. با توجه به این نکات 
می توان گفت که سازمان زندان ها چه به لحاظ فقهی 
و چه به لحاظ قانونی نمی توانــد خارج از مجموعه 
دســتگاه قضائی باشــد. آملی لاریجانی با اشاره به 
گزارش های رئیس سازمان زندان ها راجع به کاهش 
ورودی زندانیان در کشــور تصریح کرد: بحمدالله با 
ابلاغ و اجرای دستورالعمل ســاماندهی زندانیان و 
کاهش جمعیت کیفری، به میزان ۱۰۰هزار نفر از 
آمار ورودی افراد به زندان ها کاسته شده و موجودی 

زندان ها نیز به ٢۱۷ هزار نفر کاهش یافته است.

نماینده مردم سبزوار در مجلس: 

 ربیعی
با امضای ۵۰ نماینده استیضاح می شود

تسنیم| حسین مقصودی، نماینده مردم سبزوار 
در مجلس شــورای اســلامی از تدویــن و امضای 
طرح اســتیضاح علی ربیعی، وزیر تعاون، کار و رفاه 
اجتماعی از ســوی بیش از ٥۰ نفر از نمایندگان در 
پارلمان خبر داد. وی با اشــاره به این که وزیر کار در 
جلسه رأی اعتماد قول  داد تا اوضاع وخیم کارگران 
در کشــور را بهبود دهد، افزود: متاســفانه تاکنون 
ربیعی وعده های خود را عملیاتی نکرده و تمهیداتی 
هم برای مشکل آنها اندیشــیده نشده است. عضو 
کمیسیون شــوراها و امور داخلی مجلس تصریح 
کرد: صندوق های بازنشســتگی هم وضع مناسبی 
ندارند و بازنشستگان از این موضوع ناراضی هستند. 
مقصودی افــزود: وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی 
جایگاه حساس و رســالت خطیری را برعهده دارد 
و ادغام چند وزارتخانه و تشکیل وزارتخانه ای به نام 
تعاون، کار و رفاه اجتماعی از ابتدا هم اشتباه بود. عضو 
کمیسیون شوراها و امور داخلی مجلس با تأکید بر 
این که ربیعی نظارت مناسبی بر زیرمجموعه خود 
ندارد، گفت: شخصی باید سکاندار وزارت کار می شد 
که جوان و فعال تر بود و طرح اســتیضاح وی پس از 
سرکشی نمایندگان به حوزه های انتخابیه شان در 

هفته آینده تقدیم هیأت رئیسه مجلس خواهد شد.
وی با بیان این که استیضاح وزیر کار، تعاون و رفاه 
امور اجتماعی در ٢6 محور تدوین شده است، افزود: 
این طرح در روزهای آینده برای اعلام وصول تقدیم 

هیأت رئیسه مجلس می شود.

رنجبرزاده: 

 کمیسیون تلفیق بودجه ۹۷
تا هفته اول دی ماه تشکیل می شود

خانه ملت| عضو هیأت رئیســه مجلس شورای 
اسلامی از تشکیل کمیسیون تلفیق بودجه ٩۷ در 
روز ششــم دی ماه خبر داد. اکبر رنجبرزاده با اشاره 
به جزییات بررســی لایحه بودجه  ســال ٩۷ کل 
کشور در مجلس شورای اســلامی، گفت: با توجه 
به این که آقــای روحانی لایحه بودجه  ســال ٩۷ را 
تقدیم مجلس کرد، بنابرایــن نمایندگان مجلس 
۱٥ روز فرصت دارند تا این لایحه را بررســی کنند. 
رنجبرزاده با اشاره به روند تشکیل کمیسیون تلفیق 
بودجه ٩۷ در مجلس، اظهار داشت: طبق آیین نامه 
داخلی مجلس، کمیســیون تلفیق بودجه ٩۷، از 
۱٥ روز آینده، متشــکل از نمایندگانــی از اعضای 
کمیسیون های تخصصی پارلمان تشکیل می شود. 
نماینده مردم اســدآباد در مجلس شورای اسلامی 
ادامه داد: طبق برنامه زمان بندی، کمیسیون تلفیق 
لایحه بودجه ٩۷ از اوایل دی ماه در مجلس تشکیل 
می شود که این کمیسیون نیز در ابتدا ۱٥ روز فرصت 
دارد تا لایحه بودجه ٩۷ را بررسی و تصویب کند؛ در 
صورت نیاز می تواند ۱٥ روز دیگر نیز از هیأت رئیسه 
مجلس استمهال کند. رنجبرزاده تأکید کرد: انتظار 
می رود کمیسیون تلفیق لایحه بودجه ٩۷، نهایتا تا 
ششم دی ماه، به منظور بررسی لایحه بودجه ٩۷ در 

مجلس شورای اسلامی تشکیل شود.

پاسخ واعظی به انتقادات از بودجه 97

یکی از منابع برای کمک به اقشار 
ضعیف عوارض خروج از کشور است

رئیس دفتــر  واعظــی،  محمــود  ایســنا| 
رئیس جمهوری در پاسخ به انتقادی درباره  افزایش 
عوارض خروج از کشــور در لایحه بودجه ٩۷ اظهار 
کرد:  من هم در فضای مجازی با این انتقادات مواجه 
شــده ام. به  هر حال کســانی که بودجه را طراحی 
کردند، به دنبال این بودند که در این بودجه موضوع 
عدالت و رسیدگی به طبقات محروم جامعه بیشتر 
مورد توجــه قرار گیرد. رئیس جمهــوری هم قول 

داده اند که تا  سال ۱4۰۰ فقر مطلق را از بین ببرند. 
وی در ادامه افــزود: ما امروز یــک دولت بزرگ 
داریم و باید هر ماه یک عدد قابل توجه به کارمندان 
 دولت حقوق بدهیم. از سویی تعداد بازنشستگان در
۷-۸  سال گذشــته بیشتر شــده و صندوق های 
بازنشســتگی نمی تواند حقوق بازنشســتگان را 
پرداخت کند و دولت این حقوق را می دهد. بنابراین 
عملا اگر بخواهیم عدالت را اجرا کنیم، نیازمند این 
هستیم که منابع جدید پیدا کنیم یا منابع موجود 
را افزایش دهیم و از این منابع به مســتمری بگیران 
کمیته امداد و سازمان بهزیستی بیشتر کمک کنیم 
و با این کار فقر مطلــق را از بین ببریم.  رئیس  دفتر 
رئیس جمهوری با اشاره به این که یکی از منابعی که 
برای کمک به اقشــار ضعیف جامعه در نظر گرفته 
شده همین عوارض خروج از کشــور است، تأکید 
کرد: اما قطعا دولت همواره بــه نظرات مردم توجه 
کرده است و هر جا دیده تصمیم گرفته شده دولت 
با عکس العمل اجتماعی مناسبی مواجه نشده، نظر 
نهایی خود را با خواست مردم تطبیق داده است. ما 
این انعطاف را خواهیم داشت که اگر در تصمیمات 
دولت، فشاری به قشری از مردم بیاید، آن را بازنگری 

کنیم. 

علی لاریجانی: 

آمریکا فیگور لغو برجام را گرفته اما 
کار آسانی نیست

خانه ملت| علی لاریجانی در سفر دو روزه به مسکو 
در گفت وگو با رسانه اسپوتنیک روسیه گفت: برجام 
یک توافق بین المللی بــوده و تنها با آمریکا به توافق 
نرسیده ایم بلکه کشــورهای مهمی از اروپا، روسیه 
و چین طرف های مذاکــره برای برجام بوده اند و این 
توافق پس از سال ها مذاکره به نتیجه رسیده است، 
بنابراین آمریکایی ها فیگوری گرفته اند که می خواهند 
آن را لغو کنند اما این کار ساده نیست. رئیس مجلس 
شــورای اســلامی گفت: نظر اتحادیه اروپا، چین و 
روسیه را در زمینه خروج یک جانبه آمریکا از برجام 
می دانیم بنابراین مسیری که آمریکا در نظر گرفته 
است، ساده نیست اما من وجه سخت آن را می گویم، 
فرض کنید آمریکایی ها این قدر عقل نداشته باشند 
و از برجام خارج شوند این سوال مطرح است که آیا 
به نفع شان است، چرا که به نظر می رسد کل پرستیژ 
آمریکا از بین خواهد رفت و همه دنیا متوجه می شوند 

که آنها به هیچ توافقی اعتنا نمی کنند. 

وزیر دفاع: 

اشغالگران قدس روی آرامش 
نخواهند دید

تســنیم| امیر حاتمی، وزیر دفاع و پشتیبانی 
نیروهای مسلح در جمع مدیران ارشد وزارت دفاع 
اقدام خصمانه  سردمداران کاخ سفید در به رسمیت 
شناختن قدس شریف   به عنوان پایتخت رژیم جعلی 
صهیونیستی را فتنه ای عمیق برای تضییع حقوق 
مردم مسلمان فلسطین دانست و گفت: این اقدام 
نابودی رژیم صهیونیستی را جلو خواهد انداخت و 
اتحاد و وحدت مسلمانان را دو چندان خواهد کرد. 
او ادامه داد: اشــغالگران هرگز روی آرامش به خود 
نخواهند دید و راهی جز ترک این سرزمین ندارند  و 
مسلمانان جهان هیچ گاه اجازه نمی دهند  بخشی از 
پیکره جهان اسلام از آن جدا شود. مسئولیت هرگونه 
افزایش تنش و خون ریزی بیشتر در منطقه متوجه 
آمریکا و رژیم صهیونیســتی اســت. دولت آمریکا 
بایستی مسئولیت این تصمیم ضد امنیتی خود را 
بپذیرد. سیاست  جمهوری اســلامی ایران همواره 
حمایت از ملت مظلوم فلســطین، ثبات و امنیت 
منطقه و محکومیت اقدامات تفرقه انگیز و یک جانبه 
آمریکا و رژیم صهیونیستی بوده و نسبت به این اقدام 

آمریکا هشدار می دهیم. 

واکنش وزارت کشور به راه اندازی گشت های 
ویژه سپاه

متولی برخورد با سرقت و اراذل و 
اوباش ناجاست

ایلنا| سیدسلمان سامانی، سخنگوی وزارت کشور 
دراین باره که آیا با وزارت کشور یا نیروی انتظامی در 
این رابطه جلســه ای برگزار یا هماهنگی شده است، 
اظهار داشــت: یکی از محورهای مهمی که در بحث 
آسیب های اجتماعی در دستور کار شورای اجتماعی 
کشور اســت، مبارزه با مفاسد اخلاقی است که ذیل 
این محور، برخورد با اراذل و اوباش و مبارزه با سرقت 
و مسائلی از این دست دیده شده است. او گفت: متولی 
این موضوع مطابق قانون و مصوبات شورای اجتماعی 
کشور نیروی انتظامی است، به صورت کلی راهکارهای 
قانونی پیش بینی شده که هر یک از دستگاه هایی که 
وظیفه انجام برنامه های شــورای اجتماعی کشــور 
درخصوص مبارزه با آســیب های اجتماعی را دارند، 
می توانند از همکاری و مشارکت سایر دستگاه ها برای 
انجام وظایف قانونی خود استفاده کنند. در بررسی اي 
که من داشتم، تاکنون نیروی انتظامی تهران بزرگ از 
هیچ دستگاهی درخواست کمک و یا مشارکت برای 

مبارزه با این موضوع را نداشته است. 
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میز سیاست

مطهری:  نرمشی در مقامات عالیه
در مساله حصر به وجود آمده است

علــی مطهــری نایب رئیــس مجلس شــورای 
اســلامی دیــروز در جمع دانشــجویان دانشــگاه 
خواجه نصیرالدین طوســی با بیان اینکــه یکی از 
سران قوا می گفت حصر مجازات نیست، گفت:  من 
به ایشان گفتم اگر نیســت جنابعالی هم ۱۰ روز در 
همین شرایط باشــید. اینکه کسی در خانه ای باشد 
که همه اتاق هایش دوربین و شنود دارد واقعا سخت 

است و باعث افسردگی می شود.
به گزارش ایسنا، نماینده مردم تهران در مجلس 
خاطرنشــان کرد: در چند ماه با پیگیری هایی که 
داشتیم به جایی رســیدیم که نرمشی در مقامات 
عالیه در مساله حصر به وجود آمده و اراده ای برای 
حل پیدا شده است. برای آقای کروبی چهار دیدار 
گذاشــتند و درباره آقای موســوی هــم اقداماتی 
در حال انجام اســت اما از ما خواســتند زیاد شلوغ 
نکنیم ما هم گوش می دهیم، اما این مساله تا مدت 
محدودی است که ببینیم چطور می شود، ان شاءالله 
به نتیجه برسد اما اگر شــرایط ادامه پیدا کند باید 

وارد شویم.
وی افزود: کســی نمی تواند بگوید حصر مجازات 
نیســت. اینها هر دو هفته یک بار بچه هایشــان را 
می بینند و قبــل از این هــم روزنامــه و تلویزیون 
نداشتند که بعدا اضافه شــد. این موضوع باید حل 
شود و من معتقدم بی جهت منشــاء اختلاف شده 

است البته ما فعلا به این موضوع امیدواریم.
نماینده مردم تهران در مجلس شورای اسلامی در 
پاسخ به سوال یکی از دانشجویان درباره حصر، اظهار 
کرد: اصل مساله حصر در شرایط اضطراری در حوزه 
وظایف شــورای عالی امنیت ملی است. در شرایطی 
که آشوبی شــده برای اینکه فضا را آرام کنند ممکن 
است رهبران آن جریان را مدتی از اطرافیان شان دور 

کنند تا محدودیت ایجاد کنند و آرامش برگردد.
وی ابراز عقیده کرد: بحث ما ایــن بوده که بعد از 
بازگشــت آرامش ادامه حصر در حیطه اختیار شورا 

نیست و شورا نمی تواند مجازات تعیین کند.
مطهری با بیــان اینکه تعیین مجــازات کار قوه 
قضائیه است،  گفت: باید دادگاه علنی صالح تشکیل 
شود و همه حرف هایشــان را بزنند البته نهایتا همه 
باید تابع باشــیم و هر چه حکم بود بپذیریم اما ادامه 

حصر در این شــرایط خلاف اصول ۳٢ تا ۳۷ قانون 
اساسی است.

مطهــری در ادامه اضافه کــرد: برخی می گویند 
اگر محصورین یک تعظیم و عذرخواهی کنند تمام 
است. اگر موضوع با عذرخواهی تمام است من معنی 

این رفتارها را نمی فهم.
مصباحی مقدم: سکوت اصولگراها 

در قبال احمدی نژاد 
جای هیچ ایرادی ندارد

ایلنا نوشــت: غلامرضا مصباحی مقدم سخنگوی 
جامعه روحانیت مبارز درباره موضع جامعه روحانیت  
مبارز در قبــال رفتارهای اخیــر احمدی نژادی ها 
گفت: ما این رفتارها را قابل اهمیت تلقی نمی کنیم. 
می خواهند خودشان را مطرح کنند و اگر رسانه ها به 

آنها بها دهند، به هدف خود می رسند.
غلامرضا مصباحی مقدم در نشســت خبری خود 
در پاسخ به ســوالی مبنی بر این که چرا اصولگرایان 
به عنوان جریان سیاســی کــه احمدی نــژاد را به 
جامعه معرفــی و هشت ســال از او حمایت کردند، 
در مقابل رفتارهای اخیر او ســاکت هستند؟ گفت: 
من سخنگوی اصولگرایان نیســتم. من سخنگوی 
جامعه روحانیت مبارز هســتم که در  ســال ۱۳۸4 
از آقای احمدی نــژاد حمایت نکــرد. در دور اول از 
آقای  هاشــمی حمایت کرد و در دور دوم نیز از هیچ 

کاندیدایی حمایت نکرد.
او گفت: احمدی نژاد خودش برآمده از جریان های 
سیاســی اصولگراســت. احمدی نژاد خــودش را 
کاندیدای مستقل معرفی می کرد و معنی ندارد امروز 
از کسانی که از آغاز مســئولیت کاندیداتوری او را به 
 عهده نگرفتند، بخواهیم در قبال رفتار او پاســخگو

باشند. 
مصباحی مقدم گفت: اقتضای اصولگرایی پایبندی 
کاندیداها و مســئولان به اصول است. افراد تا وقتی 
که اصول را در نظر داشته باشند، حمایت می شوند. 
وقتی که اصول را کنار گذاشته و منحرف شوند، نباید 
انتظار حمایت داشــته باشند. مسأله امروز ما همین 
است. اتفاقا ما از کســانی که از یک کاندیدا حمایت 
می کننــد، می خواهیم کــه به او بگوینــد وقتی در 
انتخابات شکست خورد، خضوع کرده و کوتاه بیاید. 
چرا کوتاه نمی آید و مردم را به خیابان فرا می خواند و 
همچنان به اعتراضات ادامه می دهد؟ امروز همچنین 

اظهار برائتــی از ناحیه حامیان آنهــا )محصورین( 
نمی بینیم و این نشــان می دهد که حاضر نیستند 
مسئولیت رفتار کاندیدای خود را بپذیرند. این غلط 
است. اگر مسئولیت را نمی پذیرند، لااقل اظهار برائت 

کنند«.
روایت تابش از گفت وگویش

 با کدخدایی در فرودگاه
درباره رابطه اصلاح طلبان

 با شورای نگهبان
نامه نیوز نوشــت: محمدرضا تابــش، نایب رئیس 
فراکســیون امید مجلس شوراي اســلامي در مورد 
رایزني هاي اصلاح طلبان با شــوراي نگهبان بر سر 
نحوه تأییــد صلاحیت اصلاح طلبــان در انتخابات 
آینده و ســخنان کدخدایي مبني بر این که شوراي 
نگهبان محل چانه زني هاي سیاســي نیست، گفت: 
بعــد از آن روزي که آقاي کدخدایــي اعلام موضع 
کرده بود، در فــرودگاه وي را دیــدم و از وي گلایه 
کردم کــه آقا مگــر در فرآیند برگــزاري انتخابات 
تعاملاتي بین حقوقدان ها و اصلاح طلب ها انجام نشد 
که وي گفت، بله این توافقات انجام شــد، من گفتم 
پس چرا چنین اظهارنظري داشتید که وی گفت از 
من بد سوال پرسیدند و گفتند چانه زني که من فقط 

بحث چانه زني را رد کردم.
او گفــت: اصلا بحــث مــا چانه زني نبــود بلکه 
می گوییم ما یک نظام مردم ســالاري دیني مستقر 
داریــم و باید پایه هاي این نظــام را تثبیت و محکم 
کنیم و هرآنچه که نقش مردم را برجســته می کند، 
تقویت شود و اگر جایي مواضع و تصمیماتي هست 
که نقش مردم رنگ مي بازد، آن را کمرنگ کنیم. ما 
در این راستا با سپاه گفت وگو می کنیم، با نهادهای 
اطلاعاتــی رایزنی می کنیم، با شــوراي نگهبان نیز 
حرف می زنیم. گفت وگو با نهادهاي دیگر مسئولیت 
ماست، اساســا یکي از وجوه اصلاح طلبي این است 
که ما مکنونات قلبي مردم و هرآنچه را که تشخیص 
می دهیم، به صلاح ملک و ملت است متذکر شویم و 
این بحث چانه زني نیست که بگویم صلاحیت فردي 
تأیید شود یا رد شود بلکه بحث این است که کشور با 

یک جریان فکري اداره نشود.
رئیس بانک مرکزی احمدی نژاد: 

دیداری با ضراب نداشتم
 ایســنا نوشــت: رئیس بانک مرکــزی در دولت 

احمدی نژاد گفت: آقای زنجانی با ما کاری نداشــت. 
طرف حساب او وزارت نفت بود. طبیعتا باید نفت را 
کسی می خرید که آقای زنجانی برای ما می فروخت.

محمود بهمنی رئیس ســابق بانک مرکزی ادامه 
داد: من اصــلا رضا ضراب را ندیــدم. چنین چیزی 
صحت ندارد. تأکید می کنم با ایشــان نه جلسه  و نه 
هیچ ارتباطی داشــتم. فکر نکنم آقای احمدی نژاد 
نیز ملاقاتی داشته اســت. آقای ضراب تنها این ادعا 
را کرده که با افرادی برای دورزدن تحریم ها جلســه 
داشته اســت، نگفته که این جلســه درباره مسائل 
مالی یا خصوصی بوده است. این موضوع نیز لازم به 
توضیح است که بنده توانستم تحریم ها را به بهترین 
شکل در طول تاریخ کشــور آن هم در شرایطی که 

گزینه نظامی روی میز بود، مدیریت کنم.
این نماینــده مجلــس ادامــه داد: ضــراب در 
توضیحاتش گفته که بــرای دورزدن تحریم ایران با 
رئیس جمهوری ترکیه یا مثلا با ایران هماهنگ بوده 
یا حتی مدعی شده که با من جلسه داشته است. من 
می گویم که با رضا ضراب جلســه ای نداشــتم. تنها 
این توضیح را می دهم که جــز رئیس بانک مرکزی 
چه کســی می تواند ورود و خروج ارز را کنترل کند 
و جلســه برگزار نماید، طبیعتا کس دیگری نیست، 
چون رئیس بانک مرکزی خزانه دار کل کشور است. 
من مدعی مدیریت تحریم و بحران کشــور هستم 
که برای همان هــم آمریکا و اروپــا در زمانی که به 
رکود اقتصادی برخورد کردنــد از ما دعوت نموده تا 
به آن جا رفته و به آنها طرح دهیم. این کار در  ســال 
٢۰۰۸ انجام شــد و با طرح ما این کشورها از رکود 

خارج شدند.
بهمنــی گفــت: بنده 4۷ ســال ســابقه بانکی و 
اقتصادی داشــتم که به دعوت بانک جهانی و بانک 
فدرال رزرو آمریکا به این کشــور رفته و جلساتی را 
برگزار کردیم و به آنها گفتیم کــه چطور از رکود و 
بحران خارج شویم. هم اکنون نیز در ایران نخبگانی 
حضور دارند که می توانند مشکلات را به راحتی حل 
کنند. باور کنید که در کشور ما مشکل بر سر مسائل 
مالی و ذخیره نفت و گاز نیست، مشکل ما مدیریت و 
بحران مدیریت است، چرا باید جوانان فارغ التحصیل 
با داشــتن مدرک دکتــرا در خیابان ها بــدون کار 
بچرخند و کسانی سرکار باشــند که معلوم نیست 

تخصص شان چیست؟ باید این روند را اصلاح کنیم.
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